
 

Engholmklyngen forældrebestyrelse  
Mødet afholdes i Skovkløveret, Søparken 1A, 3450 Allerød 
Mandag den 18. november 2024 kl.16.00-18.00                    
 

Deltagere Dan Meller Nielsen (forælder, Firkløveret Violvej) 
Rune Højgaard de Blanck (forældre, Firkløveret Violvej) 

Rikke Cornelius (forældre, Skovkløveret) 
Peter Kamp (forælder, Mariehønen) 
Marie Louise Rolffes (forælder, Æblehaven & Storegruppen)  

Lars Fli Molzen (forælder, Kirsebærgården) 
Pernille Kongerslev (medarbejder, Firkløveret) 

Susan Bøgh Jørgensen (medarbejder, Mariehønen) 
Ann Louise Viuff Svendsen (medarbejder, Kirsebærgården) 
Thomas Mikkelsen (klyngeleder) 

 
Suppleanter: 

Ann-Louise Engkvist Aarsdal (forældre, Firkløveret Violvej) 
Thomas Raagaard (forælder, Skovkløveret) 
Marie Rose-Maron (forældre, Kirsebærgården) 

Line Rasmussen (forældre, Mariehønen) 
Mette Østergaard (forældre, Lillerød Børnehus Storegruppen) 

 
Som gæster inviteres: 
Dorthe Rasmussen (pædagogisk leder, Kirsebærgården) 

Carina Rasmussen (pædagogisk leder, Firkløveret) 
Line Lindquist Olsen (pædagogisk leder, Firkløveret) 

Camilla Thomas Skov (pædagogisk leder, Lillerød Børnehus) 
Emilie Avenstrup Søgaard (pædagogisk leder, Lillerød Børnehus) 

 

Mødeleder Thomas Mikkelsen 

Referent Thomas Mikkelsen 

Fraværende Rune Højgaard de Blanck kommer ca. kl. 17 

Peter Kamp 
Pernille Kongerslev 
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1 Godkendelse af dagsorden 
 
16.00 – 16.02 

Ref. Punkt vedr. høring om Børne- og Ungepolitik blev tilføjet. 
Dagsordenen blev godkendt med denne tilføjelse. 

 

2 Godkendelse af referater fra: 

2. september 2024: Link 
28. oktober 2024 – konstituerende møde: Link 

 
16.02 – 16.05 

Ref. Godkendt. 
 

3 Beslutning: Mødedatoer og –tider for det kommende år 
Tirsdag den 4. februar kl. 16-18 
Onsdag den 9. april kl. 16-18 

Torsdag den 12. juni kl. 16-18 
Mandag den 8. september kl. 16-18 

Tirsdag den 18. november kl. 16-18 

https://engholmklyngen.aula.dk/sites/engholmklyngen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Bestyrelsesm%C3%B8de%202.%20september%202024.pdf
https://engholmklyngen.aula.dk/sites/engholmklyngen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Konstituerende%20bestyrelsesm%C3%B8de%2028.%20oktober%202024.pdf
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16.05-16.10 

Ref. 

 

4. februar ændres til 28. januar. 

9. april fastholdes. 
12. juni ændres til 19. juni. 

8. september fastholdes. 
18. november blev ændret til 25. november. 
 

Mødedater blev fastsat med ovenstående justeringer. 
  

4 Orientering: Økonomiopfølgning 2024 
Thomas orienterer bestyrelsen om senest økonomistatus pr. 31. oktober 

2024, hvor det tegner til, at klyngens merforbrug øges fra knap 800 tkr. til 
2,3 mio. kr. Den væsentligste årsag til dette er et fald i børnetallet, der re-
ducerer klyngens indtægter med 2,3 mio. kr. siden budgetlægningen. Bilag 

med detaljer udsendes fredag. 
 

16.10 – 16.30 

Ref. Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

5 Drøftelse og Beslutning: Indledende drøftelse af eventuelt princip 
for samarbejde mellem hjem og institution 

 
Punktet indledes med en generel præsentation af bestyrelsens principper, 

der kan findes her: Bestyrelsens principper mm. | Engholmklyngen 
 

Herefter drøftes, om bestyrelsen ønsker at lave et princip for samarbejdet 
imellem institution og hjem, og hvad sådan et princip skal indeholde, hvis 
det ønskes. På baggrund af drøftelserne kan ledelsen til næste møde lave et 

udkast til et princip, hvis bestyrelsen beslutter at arbejde videre med det. 
 

16.30 – 17.15 

Ref. Bestyrelsens eksisterende principper blev gennemgået kort. 

Tidligere er drøftet princip for skærmtid – besluttet ikke at lave. 
Drøftelse af princip for overgange – skal genoptages på et tidspunkt, men 
haster ikke. 

 
Bestyrelsen vil fortsat gerne drøfte princip for samarbejdet imellem hjem i 

hjem og institution. Punktet genoptages i januar. 
 

5,5 Høringssvar vedr. revision af børne- ungepolitik 
Høringsmateriale er send til bestyrelsen i mail den 6. november, og hørings-
fristen er 13. december 2024. 

 

Ref. Bestyrelsen drøftede udkastet til den ny børne- og ungepolitik. 

 
Under tema ét – ”Vi deltager i trygge og mangfoldige fællesskaber” – drøf-

tede vi, at dette er det mest ukonkrete punkt. Gerne lidt mere klart på ”det 
betyder at”-punktet – f.eks. ”det betyder, at de voksne samarbejder på 
tværs af forskellige fællesskaber, hvis det er meningsfyldt i forhold til et 

barn/ung” – med henvisning til sammenhænge, der griber ind i hinanden. 
 

Under tema to – ”vi udvikler os i en legende læringskultur” – fedt, at nævne, 
at leg har værdi i sig selv – men lidt bekymrende, at alle ”det betyder at” 

https://engholmklyngen.aula.dk/bestyrelsens-principper
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punkterne sammenkæder leg og læring. Det er ok, hvis det understreges, at 

vi har et bredt læringssyn og ikke kun tænker faglig, struktureret læring. 
Det kan evt. nævnes i indledningen eller tidligt i temaet. 

 
Under tema tre – ”Vi kender os selv og verden omkring os” – ingen be-
mærkninger her – den rammer spot on. 

 
Under tema fire – ”Vi har nærværende og kompetente voksne omkring os” – 

drøftede vi vigtigheden af at nævne faglige kompetencer, f.eks. med formu-
leringen ”relevante faglige kompetencer”. Gerne sådan, at det også tilføjes 
under ”det betyder at” – at vi som kommune prioriterer kompetenceudvik-

ling. 
 

Vigtigt at slå på, at der er lavet et værdifuldt fælles børne- og læringssyn i 
Allerød med et bredt læringssyn, som kommer ”nedefra”, og som skal have 
lov til at flyde op og præge B&U politikken. 

 
Lars tog notater, som skrives rent og sendes rundt til bestyrelsen som ud-

kast. Der kommenteres og rettes til over mail. Derefter fremsendes endeligt 
høringssvar inden høringsfristen den 13. december. 
 

6 Orientering: Kickoff på tilknytning, selvregulering og samspil med 
Tea Thyrre Sørensen  

Ledelsen og medarbejdere fortæller kort om det netop afholdte kickoff med 
Tea Thyrre Sørensen. 

 
17.15 – 17.25 

Ref. Bestyrelsen blev orienteret om en forrygende aften med Engholmklyngens 
pædagogiske medarbejdere den 13. november.  
Der kommer mere i 2025, hvor vi starter stort kompetenceudviklingsforløb 

over de kommende år med alle medarbejdere i Allerød Kommunes dagtil-
bud. 

 

7 Orientering og drøftelse: Afslutning på byggeri Lillerød Børnehus 

Status på projektet 
Selve byggeriet skrider planmæssigt frem og vil kunne afleveres til tiden den 
4. december 2024. Der vil evt. mangle opsætning af støj-filt på udvalgte 

vægafsnit, fordi der er opstår tvivl om, om det kan godkendes brandmæs-
sigt. Det vurderes at lyden i lokalerne alligevel vil være god både i forhold til 

børnenes læringsmiljø og medarbejdernes arbejdsmiljø. 
 
Inventarprojektet med nyt inventar til især være fællesrum samt istandsæt-

telse af f.eks. børnegarderober skrider også planmæssigt frem. Alt her for-
ventes at være klar til vi flytter. 

 
Vedr. udearealer er udførsel af adgangsvej og belægninger i fuld gang og 
skulle blive færdigt til tiden. Ydre afgrænsning i form af hegn og skur når 

forventes også at komme på plads. Eneste joker her kan være skuret, må-
ske ikke når at blive færdigt – i så fald lukkes den del med byggepladshegn 

indtil det er klar. 
De nye legeredskaber, der leveres af Uniqa, afventer pt. myndighedsgod-
kendelse. Det er uvist, om de når at etablere noget, inden vi flytter i januar 

pga. vejret, og arbejdet kan af samme grund trække ud ind i foråret. Der vil 
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fortsat være masser af muligheder for god udeleg på eksisterende legered-

skaber og i lokalområdet i øvrigt. 
 

Flytteplan 
11. januar flytter grøn gruppe fra Gravensten Vuggestue, samt Æblehaven-
gruppen fra Æblehaven. 

18. januar flytter blå og lilla grupper fra Gravensten Vuggestue, samt Gra-
vensten-gruppen fra Æblehaven. 

25. januar flytter Storegruppen og produktionskøkkenet. 
 
Der er åbent alle hverdage omkring flytningen, men der må forventes redu-

ceret aktivitetsniveau og begrænsede legemuligheder især i de sidste dage 
op til flytningen, da vi bruger ugen op til flytningen til at pakke ned. Vi op-

fordrer forældrene til at overveje andre muligheder for deres børn, hvis de 
kan. 
 

Bestyrelsen bedes drøfte og komme med anbefalinger til: 
• kommunikation i forhold til flytningen 

• Indvielse af de nye lokaler 
• Evt. øvrige opmærksomhedspunkter  

 

17.25 – 17.45 

Ref. 

 

Kommunikation 

• Husk gentagelser – gerne flere gange – også af det praktiske. 
• Gerne også mere konkret om, hvad vi gør, når legepladsen ikke er 

helt klar – tidshorrisont og eksempler på løsninger/aftaler. 
• Hvem kan man kontakte ved spørgsmål? 

 

Indvielse 
Overvejelser over skalaen – kun børn og politikere eller også andre foræl-

dre? Bestyrelsen foreslår opdeling i to indvielser – ét i børneperspektiv og ét 
i forældreperspektivet. 
 

Forslag om at prioritere en tidlig rundvisning med forældre i afdelingerne 
mere lokalt, hvor børnene viser forældrene rundt. 

Samt at den officielle indvielse med politikerne er senere, hvor de hilser på 
børnene og hvor bestyrelsen kan være der. 
 

Thomas bærer disse input videre til styregruppen, som beslutter den ende-
lige form for indvielsen. 

 
Andet 

Vi har fortsat ikke nogen forældre på opgaven med at søge fonde – Marie 
Louise sender en påmindelse på Aula. 
 

8 Drøftelse: Udskydelse af tidsplan Firkløveret 
Projektet skrider fremad, og tidsplanen er justeret og meldt ud til Børne- og 

skoleudvalget på deres seneste møde. 
Det forventes nu at genhusning starter ultimo 2025, og at vi er klar til at 

tage det nye børnehus på Violvej i brug fra oktober 2027. 
Læs evt. mere i referatet fra BSU den 29. oktober 2024 under punkt 7. 
 

Bestyrelsen bedes drøfte, hvad der er væsentligt i forhold til kommunikation 
med Firkløverets forældregruppe.  

https://dagsordener.alleroed.dk/vis?Referat-Boerne--og-Skoleudvalget-2022-2025-d.29-10-2024-kl.14.00&id=f7ecf85b-e01c-455f-80e1-864d690a4227
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17.45 – 17.55 

Ref. Skriftlig kommunikation på Aula vurderes pt at være passende, da vi stadig 

er langt fremme i tiden. Der er pt. ikke behov for forældremødet om flytnin-
gen – næste års ordinære forældremøde ligger inden genhusningen starter 

alligevel. 
 
Thomas skriver ud og orienterer forældregruppen. 

 

9 Punkter til kommende møder: 

• Status på byggerier (fast punkt) 
• Princip for samarbejde mellem hjem og institution (januar – fra no-

vember) 
• Genoptagelse af beslutningspunkt vedr. overgange mellem afdelinger 

(fra november 2023) 

 
17.55 – 18.00 

  


